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Zápis číslo 5/2015  

ze zasedání Komise životního prostředí Rady města Milevska  
________________________________________________________________________________ 
 
termín jednání:           11.06.2015   od: 13,30  do: 16,00 hodin 

místo jednání:            Zasedací místnost MěÚ Milevsko, Sažinova 843, 399 01 Milevsko 

 
 
Přítomni:      
za komisi ŽP:    Jan Kozák  

Mgr. Vlasta Machartová 
   Milan Černý 
   František Hejhal 

Mgr. Karolína Mitísková 
Petr Hladký 

    Ing. Vladimír Ondruška 
    Dana Řezáčová 
Za OŽP:   Ing. Hana Hadrbolcová 
  Ing. Marie Vratislavská 
 
Omluveni:   Jaroslav Kolář  
   
 
Program:  
 

1. Informace o připravovaném sběru biologického a železného odpadu ve městě 
2. Informace o výsledku poptávkového řízení na projekt „Regenerace zeleně na Píseckém předměstí“  
3. Informace o probíhající akci „Ozelenění nové části hřbitova“ 
4. Náhradní výsadba za pokácení douglasky tisolisté před domem čp. 1129 v ul. J. A. Komenského 
5. Připomínky a náměty členů KŽP  
6. Podněty ke kácení dřevin na pozemcích ve vlastnictví města 

 
 
Jednání: 
 

1. Informace o připravovaném sběru biologického a železného odpadu ve městě 
 
Na základě podnětu člena komise Ing. Ondrušky vystoupila na zasedání komise Ing. Vratislavská 
s informacemi ohledně třídění biologického odpadu. Vysvětlila členům komise, jak bude probíhat sběr 
biologického odpadu, který bude zahájen od srpna letošního roku, jakým způsobem jsou o akci 
informováni občané, které odpady a v jak často bude biologický odpad vyvážen, apod.  
Dále se pan Ondruška dotazoval na možnost třídění drobného železného odpadu, kdy navrhoval např. 
sběr kovů ve školách a školkách a zejména možnost přidávání železného odpadu do kontejnerů 
s plasty, přičemž by následně došlo k vytřídění těchto odpadů. Ing. Vratislavská k návrhu sdělila, že 
město neuvažuje, o tom, že by takovou možnost odkládání železa zaváděla. Hlavním důvodem je 
skutečnost, že obalová společnost Eko-Kom, která finančně přispívá k třídění plastů, tuto aktivitu 
nedoporučuje a nepodporuje. Ze zkušeností z jiných měst, kde bylo takové odkládání kovů umožněno, 
vyplývá, že lidé do těchto kontejnerů přidávají různé jiné odpady a stávají se z nich prakticky kontejnery 
na směsný komunální odpad. Železný šrot mohou občané odkládat ve sběrných dvorech a dvakrát 
ročně se pořádá svoz železného šrotu.  
 

2. Informace o výsledku poptávkového řízení na projekt „Regenerace zeleně na Píseckém 
předměstí“  
 
Tajemnice KŽP předměstí informovala členy komise o výsledku poptávkového řízení na přípravu 
projektu na regeneraci zeleně na Píseckém předměstí. Vítězkou poptávkového řízení se stala Ing. 
Naděžda Žaludová z Písku. Dne 16. června proběhlo za účasti Mgr. Machartové, Ing. Ondrušky a pana 
Jaroslava Koláře první jednání s projektantkou, kde byly nastíněny základní představy komise o 
podobě projektu.  
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3. Informace o probíhající akci „Ozelenění nové části hřbitova“ 

 
Tajemnice KŽP informovala členy komise o probíhající akci „Ozelenění nové části hřbitova“. Dosud byly 
vykáceny a ošetřeny dřeviny, vysázeny všechny stromy a v současné době probíhá vysazování 
keřových porostů. Během akce bylo s projektantkou dohodnuto několik drobných změn v umístění 
některých stromů a části keřů. Na hřbitově byly v souvislosti s touto akcí provedeny ještě některé 
stavební úpravy a došlo k výměně laviček, byly instalovány nové stojany na konve a stojany na kola. 
Dne 30. června dojde k předání dokončeného díla.    
 
 

4. Náhradní výsadba za pokácení douglasky tisolisté před domem čp. 1129 v ul. J. A. Komenského 
 
Tajemnice KŽP navrhla přehodnotit náhradní výsadbu před domem 1127-1130 v ul. J. A. Komenského, 
kde členové komise navrhli vysadit řadu převislých sakur. Po přezkoumání situace bylo zjištěno, že  
zhruba uprostřed zeleného pásu před domem je umístěno plynové vedení, před částí domu se navíc 
nachází kanalizace, vysazení stromů zde tedy nebude možné. Po konzultaci se správci sítí byla 
dohodnuta výsadba keřů. Obyvatelé domu čp. 1129 navrhli vysazení magnolie, komise výběr dřeviny 
odsouhlasila a navrhuje je vysadit po celé délce před domem 1127-1130. 

  
   

5. Připomínky a náměty členů KŽP  
                

 Mgr. Machartová upozornila na rozbité dřevěné sezení na Pytláku.  

 Mgr. Machartová pro zlepšení stavu životního prostředí ve městě navrhla, aby jednotliví 
členové komise průběžně sledovali své okolí a informovali OŽP o nutnosti konkrétních zásahů. 
Doporučila rozdělit město na 9 lokalit, přičemž každý člen komise by měl na starosti určitý 
úsek. 

 Ing. Ondruška požádal o předložení cenových nabídek na různý typ laviček, které by bylo 
vhodné umístit na nově zbudované cyklostezce na Hajdu.   

 Ing. Ondruška upozornil na velmi špatné třídění odpadů a celkový úklid v Domě kultury. 
 

 
6. Podněty ke kácení dřevin na pozemcích ve vlastnictví města 

 
 

Návrh na pokácení modřínu opadavého u hřbitova 
Tajemnice KŽP předložila členům komise návrh Ing. Kunceho z Agentury ochrany přírody a krajiny na 
pokácení modřínu rostoucího za plotem hřbitova podél silnice na Přeštěnici. Nachází se zde tři modříny 
vedle sebe, které se již v současné době začínají vzájemně dotýkat svými větvemi. Odstraněním 
prostředního z nich dojde k uvolnění místa pro zdárný vývoj ostatních dvou stromů.  
Závěr: Komise souhlasí s návrhem a doporučuje modřín pokácet.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   8/8/0/0 
 

 
 Žádost o pokácení bříz u víceúčelových nádrží (SPOS) 

Tajemnice komise životního prostředí předložila členům komise opakovanou žádost ředitele SPOSu o 
pokácení některých bříz před areálem víceúčelových nádrží z důvodu značného prosychání stromů, 
díky kterému dochází a padání suchých větví, a tím ohrožení návštěvníků areálu koupaliště. Ředitel 
SPOSu navrhl, že za pokácené břízy jsou ochotni vysázet nové stromy uvnitř areálu.   
Komise se žádostí o pokácení bříz zabývala již v loňském roce a konstatovala, že z řady devíti bříz 
rostoucích podél plotu u víceúčelových nádrží, se u čtyř z nich opravdu projevuje prosychání v koruně, 
ale nepovažuje stromy za nebezpečné a pokácení stromů tehdy nedoporučila. Nyní tedy opět posoudila 
stav stromů a konstatovala, že stromy zatím nevykazují známky nebezpečí, avšak že z dlouhodobého 
hlediska se jedná o stromy neperspektivní.  
Závěr: Komise životního prostředí posoudila stav stromů jako zhoršený, nicméně nepovažuje je 
za nebezpečné a doporučuje nejdříve provést vysazení stromů v areálu koupaliště a poté 
v horizontu cca 2 let břízy pokácet.  

             Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   8/8/0/0 

             

  
 

Stanovisko OŽP: Odbor životního prostředí se ztotožňuje s doporučeními Komise životního prostředí.  
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            Komise ŽP 
 
            navrhuje:  
 

 Vysázení řady magnolií před domem čp. 1127-1130 v ul. J. A. Komenského jako náhradní výsadbu 
za pokácení douglasky tisolisté 

 Odstranit rozbité sezení na Pytláku 
 
souhlasí: 

 s pokácením modřínu opadavého za plotem hřbitova  

 s pokácením čtyř bříz bělokorých u víceúčelových nádrží po provedené výsadbě v areálu 
koupaliště 

 
 
 
Pro příští zasedání komise životního prostředí byl původně navržen termín ve druhé polovině září. Vzhledem 
k nutnosti projednání studie na Regeneraci zeleně na Píseckém předměstí bude muset příští zasedání proběhnout již 
během srpna.  
 
 

V Milevsku dne: 19.06..2015 
 
 
 
Zapsala: Ing. Hana Hadrbolcová v.r. 
tajemnice Komise životního prostředí 
 
 
 
Jan Kozák v.r. 
předseda Komise životního prostředí 
 
 
 
 

 


